

Dear Parents, Alumni and Friends,

My third year serving as Principal of Raimondi College may not be a bed of roses, but it is certainly gratifying and full of blessings. Amid the decline in S.1 student population, Raimondi College remains to be a firm favourite among parents, receiving a considerable number of applications this year.

A positive and caring classroom supports, motivates and promotes success for students. Honoured the second time with the 'Caring School Award', Raimondi College is much obliged to its dedicated teaching staff and nurturing parents, who share the same vision of providing whole-person education grounded in Christian love and faith as I do. A range of academic and non-academic activities have been organized to echo the theme of the year 'Love and Family'. We pray that Raimondians will grow up to become a source of love and comfort to their families and the society.

Apart from building students' character, the school puts equal emphasis on modernizing its facilities and infrastructure for 21st century learning. Money raised from last year's Running to the Peak has gone to refurbishment projects for playgrounds, gym room and Home Economics Room, and we look forward to more initiatives in enhancing the school environment.

May love blossom around all Raimondians.

Yours sincerely, Ms. Louisa Lo Principal

各位親愛的家長、校友及朋友:

時光飛逝,加入高主教書院這個大家庭已三年了,本人能陪 伴同學們成長,與他們一起體驗多姿多彩的校園生活,這是 上主賜予我的福氣。

在全港整體申請人數下降的趨勢下,今年中一「自行分配學位」申請人數比預期多,成績實在讓人欣喜。本人深信「關愛」就是讓孩子成材的泉源及動力,透過老師們的群策群力和家長們的支持,大家朝著同一目標,共同建造一個以愛維繫的校園,讓學校成為關愛校園。本年我校以「愛與家庭」為主題,各項發展均以愛和家庭為推廣核心。除滲入於各學科的課程外,透過多元化的活動,實踐天主教「愛」及「家庭」兩大核心價值,提升同學們的抗逆能力,並效法基督愛人如己的精神,以愛維繫家庭。

誠然,學校是孩子第二個家。由去年的高峰跑至今年的校友 會慈善晚會,承蒙校友會與各界的支持,籌得的善款得以讓 本校能優化學習環境,如小班教學、添置及改善操場、健身 室及家政室設備等,為孩子們締造一個美好的學習環境。而 本校亦第二次榮獲關愛校園獎,實在是不可多得的一份鼓勵 與肯定。

最後,本人期望在老師和父母的關愛下,高記仔女們能茁壯 成材,展翅翺翔,達成夢想。 主佑!

盧詠琴校長 謹啟

No. 2 Robinson Road

Tel: 2522 2159

Fax: 2525 6725

Email: rcss@raimondi.edu.hk



Student Support

Careers and Life Planning Team

University Taster Programme - U Life YOU Like

To encourage an early start of career and life planning, we have launched the University Taster Programme - U Life YOU Like for S.1 to S.3 students.

Date	Activity	Form
23 Feb	Briefing	S.1-3
8 Mar	Visit to HKUST	S.3
15 Mar	Debriefing	S.3
24 May	Visit to CUHK	S.2
25 May	Visit to HKU	S.1
7 Jun	Debriefing	S.1-2



Afternoon Tea with Ms. Lo(校長茶座)

On 21 December, our Principal, Ms. Lo, and S.6 student representatives spent a lovely afternoon enjoying cups of tea and tasty treats while exchanging viewpoints about the school's mission and policies.

The occasion was brimming with inspirations and passion for the development of Raimondi College.





陽光學子計劃參觀勵敬懲敎所

思囚之路 體驗在囚者獄中生活

本校三十名同學於4月28日參加了由懲教署主辦的「思囚之路」。該活動以一些常見涉及青少年之案件作背景,讓同學參與在赤柱的懲教署職員訓練院模擬法庭進行的模擬聆訊,通過扮演審訊程式中的不同角色來認識香港刑事司法制度,體驗在囚者獄中生活以及反思犯罪的沉重代價。





本校同學參加了於2月23日由 香港警務處中區警民關係組舉辦 的參觀勵敬懲教所活動,對象為中二 級16位女生。當日活動包括介紹院舍 日常運作、院舍遊歷和與在囚女士對話 等。透過是次活動,同學們深深明白到 奉公守法的重要,以及自由的可貴。



Campus Highlights



Let Our Voices Be Heard!

RC students speaking out at **World Economic Forum 2016**

Students of Raimondi College were grateful for the invitation from World Economic Forum 2016 to speak out their perspectives and insights about the future of education as well as the fourth Industrial Revolution to world leaders including Mr. Johann N. Schneider-Ammann, President of Switzerland and Mr. Gordon Brown, the former British Prime Minister. The interview was broadcasted by the Swiss National Television on 21 January.



深圳創新科技之旅

本校4位老師聯同40名學生於5月6日參加 了由教育局舉辦之「深圳創新科技與經濟 發展探索之旅丨,透過參訪家居智能產業 三諾集團3NOD企業、深圳工業展覽館及 深圳博物館,讓學生認識內地創新科技的 發展,了解深圳的營商和投資以及經濟發 展的歷程。



5-day Taiwan Higher Education Study Tour

Jointly organized by St. Stephen's Girls' College and Raimondi College, the first-ever 5-day Taiwan Higher Education Study Tour was held successfully between 28 March and 2 April.

Students and teachers visited universities in Taipei





Religious Activities



天主教教育事務處到校探訪 讚賞本校管理策略

天主教教育事務處代表陳乃國博士、陳錦添校監及李寶鴻先生於1月27日及29日到校探訪,他們就本校的管理、推動宗教教育的策略作出深入瞭解。活動後,他們對本校管理策略表示讚賞,而老師們也獲益良多。





穿越慈悲之門 鹽田梓靈修朝聖

本校老師於3月12日聯同中西區堂區中小學校公教 老師及家屬前往鹽田梓靈修朝聖。是次活動由陳 志明副主教擔任神師,他率領眾人一起穿越慈悲 之門,共頌主恩。



RC Hunger Banquet

Karl Hall was packed with students and teachers on 7 March as the Religious Affairs Team organized the RC Hunger Banquet to bring to them issues about poverty and hunger around the world. The event not only raised their awareness of global hunger issues, but also reinforced their understanding of Christian mercy and compassion.









Carnival of Music 2016 was held successfully on 26 February. Over 200 primary and secondary musicians performed in solo, choirs, ensembles and orchestras on stage. It was a great evening to show their hard work on preparing the music pieces for the Hong Kong Schools Music Festival competition. The concert night was filled with joy and harmonious music.



Staff Development



2nd Staff Development Day

Held on 9 March, the day started with an inspiring sharing session of I.T. teaching practice of Yu Chun Keung Memorial College, followed by a pedagogical subject group discussion sharing good teaching practices.





教師平版電腦教學工作坊

為配合資訊科技發展,本校於1月20日舉辦平版電腦教學工作坊,讓教師們掌握平板電腦教學,期望促進師生課堂互動,提升教與學效能。



行政長官卓越敎學獎 本校順利進入遴選階段

本校很榮幸能進入「行政長官卓越教學獎」— 課程領導(2015-2016)的遴選階段。評審委員會就專業能力、培育學生、專業精神和對社區的承擔,以及學校發展,特別在專業能力四個範疇對本校作出評估。藉著是次參賽,本校期望能推動教師追求卓越的專業精神,提升教與學的質素。





PTA Picnic

Raimondi parents, students and teachers enjoyed a memorable 1-day tour to Nam Sang Wai and Tai Po on 20 February, tucking in mouthwatering BBQ food together on stoves and picking up home-grown strawberries in teams on a Tai Po organic farm.





Parenting Workshop: Connecting with Teens

Being a teenager is tough. Yet, parenting teenagers is tougher. Dr. Michelle Chan, an experienced clinical psychologist and a Raimondi parent herself, led more than 50 parents to explore the changes in their child's behaviour during this period of vigorous growth on 16 April, guiding them to pave the way for a more harmonious parent-child relationship.



Raimondi Alumni Association

Scented Victoria Park 'Winged Petiole' Soap

杨梅

The annual Chinese New Year booth continued to sparkle at Victoria Park on 2-8 February. Home-made soap made of winged petiole was introduced and praised by Sing Tao Daily as 'creative and matching Chinese traditions'.

The Core of the Ballyte Group of the State o



Homecoming Event 2016 — Poon Choi Banquet

On 27 February, Raimondi Alumni Association and Student Union organized 'Homecoming Event 2016'. Alumni revisited and toured around the school, recalling fond memories in study and enjoying a delicious banquet of Poon Choi with their beloved teachers.



RAA Charity Ball 2016 – Le Printemps

Fabulous food, fine wines, great music and dance – all for a good cause, Raimondians gathered once again on 24 April at The Mira Hong Kong.

'This year marks the 55th Anniversary of Raimondi Alumni Association (RAA). We support our alma mater's small class teaching scheme and campus improvement project. We endeavor to promote and expand them in the years to come,' said Adolph Chan, President of RAA.

Along with Stephen Au Kam Tong performing martial arts stunts, Raymond Young Lap Moon filled the air with beautiful songs while an alumnus band brought the guests

to sway snappily on the dance floor.





